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Zápis č. 4/2023  
ze zasedání ÚOK chovatelů drůbeže,   

 které se konalo 15. července 2023 v Praze  

   

  

Účastnici:   

  

• ÚOK CHD: Ing. Zdeněk Dráb, Josef Vilhelm, Pavel Dvořák, Jakub Šedivý, Václav 

Rohrer, Miloslav Hertl, Roman Morávek (účast 100%, zasedání je usnášení 

schopné) 

• Kontrolní komise: Vladimír Eisenreich, Peter Krajčír, Rostislav Valeš 

• Tajemnice ÚOK CHZK: Bc. Ludmila Šilhová  

 

  

PROGRAM:   

  

1. Zahájení  

2. Organizační záležitosti uvnitř ÚOK CHD 

3. Kontrola čerpání rozpočtu na rok 2023 

4. Plán činnosti na období 1. 7. 2023 – 31. 12. 2023 

5. Postup likvidace KS Lanškroun 

6. Příprava připomínek k CVMD a CV 2023 – expozice klubů, propagační voliéry, 

informační stánek 

7. Standardová komise – návrh na změnu členů 

8. Komise pro GZ – požadavek na kooptování zástupce za odbornost drůbeže 

9. Různé, diskuse 

10. Závěr 

 

 

  



Ad 1) Zahájení 
  

Zasedání svolal e-mailem rozeslanou pozvánkou Ing. Dráb, předseda Ústřední odborné 

komise sekce chovatelů drůbeže (dále jen ÚOK CHD), jenž dále jednání řídil. K programu 

jednání nebyly připomínky. Zasedání začalo v 10.05 hodin. 

 

Ad 2) Organizační náležitosti uvnitř ÚOK CHD 

 

Zápisem z jednání byla pověřena Bc. Ludmila Šilhová, ověření zápisu provedou přítomní 

členové ÚOK CHD v závěru jednání.   

Ing. Dráb mluvil o rozdělení kompetencí, kde bude důležitá celková spolupráce všech členů 

ÚOK CHD. 

Navrhl od nového roku setkávání se online a na schůze ÚOK zvát pouze předsedu Kontrolní 

komise (dále jen KK). 

Př. Rohrer navrhl, aby setkávání bylo fyzické a aby členové na schůze jezdili společně. Dále 

navrhl úpravu rozpočtu, což bude následně probíráno v bodu 3. Předseda KK se nechal 

slyšet, že schůze KK bude případně muset probíhat jinde.  

Byl přerušen Ing. Drábem, který položil otázku, zda členové ÚOK CHD považují osobní 

schůzi za nutnou, nebo je možné se scházet online. 

Ing. Dráb přečetl práva a povinnosti KK při ÚOK CHD, kde KK pracuje jako nezávislý 

orgán, který řeší stížnosti, připomínky a kontroluje plnění usnesení ÚOK. Př. Eisenreich řekl, 

že KK je orgánem Konference. 

Př. Hertl navrhl k položené otázce, aby se do konce roku vše nechalo, tak jak bylo do posud.   

Hlasování: Pro letošní rok, pakliže se podaří přesunout položky v rozpočtu na cestování, by 

probíhaly schůze podobně jako do teď. Případně, pokud se nepodaří přesun položek, došlo 

by k pozvání na zasedání ÚOK CHD pouze předsedy KK. A př. Rohrer dal podnět k přípravě 

rozvrhu možných nákladů na činnost KK. Hlasování PRO – 2. PROTI – 3. ZDRŽEL SE – 1.   

Dále došlo k projednávání rozdělení práce členů ÚOK CHD formou diskuse.  

Probíralo se rozdělení činností, které zůstanou tak, jak jsou. Na webu bude uveden pouze 

předseda a místopředseda. Kompetence se tedy nebudou striktně rozdělovat. Hlasování: 

VŠICHNI PRO.  

 

USNESENÍ CHD 23/4/2/1: Schůze ÚOK CHD budou probíhat, pakliže se podaří přesunout 

položky v rozpočtu na cestování, podobně jako do teď. Případně, pokud se nepodaří 

přesunout položky v rozpočtu, došlo by k pozvání na zasedání ÚOK CHD pouze předsedy 

KK. 

Hlasování. PRO – 2. PROTI – 3. ZDRŽEL SE – 1.   

 

USNESENÍ CHD 23/4/2/2: Kompetence jednotlivých členů ÚOK CHD se striktně 

rozdělovat nebudou. 

Hlasování. PRO – všichni.   

 

Ad 3) Kontrola čerpání rozpočtu na rok 2023 

  



Ing. Dráb prošel čerpání rozpočtu. Bylo zkontrolováno nakládání s rozpočtem ÚOK CHD.  

 

USNESENÍ CHD 23/4/3/1: Předseda ÚOK CHD do 24. 7. 2023 zpracuje žádost k ÚVV 

ČSCH o možnosti přesunu peněz v rámci jednotlivých položek v částce 30 000 Kč.  

Hlasování: PRO – VŠICHNI. 

  

Ad 4) Plán činnosti na období 1. 7. 2023 – 31. 12. 2023 

 

Dle převedení položek v rozpočtu sekce bude rozhodnuto o plánovaném školení adeptů, 

případně o jeho zrušení kvůli nedostatku financí. Do konce roku se zrealizují dvě osobní 

setkání ÚOK CHD  a KK. Z toho na jedno setkání bude nově pozvána i Standardová komise. 

Kdo s tímto plánem souhlasí: Hlasování. PRO – všichni.   

 

USNESENÍ CHD 23/4/4/1: Do konce roku proběhnou dvě osobní setkání ÚOK CHD  a 

KK. Z toho na jedno setkání bude nově pozvána i Standardová komise. 

Hlasování. PRO – všichni.   

    

Ad 5) Postup likvidace KS Lanškroun 

 

Ing. Dráb položil otázku, v jakém stavu se nachází likvidace kontrolní stanice (dále jen KS) 

Lanškroun. Dále bylo probíráno vyúčtování krmení pro drůbež, pro kterou byla nakoupena 

př. Votavou.  

 

USNESENÍ CHD 23/4/5/1: Do 24. 7. 2023 dořeší předseda ÚOK CHD další kroky 

s ukončením KS Lanškroun. 

Hlasování: PRO – VŠICHNI. 

 

USNESENÍ CHD 23/4/5/2: Př. Vilhelm dořeší ukončení smlouvy se střední zem. školou 

v Lanškrouně do 30. 9. 2023. Z obou stran musí dojít k vyrovnání vzájemných pohledávek. 

Ing. Dráb předá vše na zasedání ÚVV. 

Hlasování: PRO – VŠICHNI. 

 

Ad 6) Příprava připomínek k CVMD a CV 2023 – expozice klubů, propagační 

voliéry, informační stánek 

 

Ing. Dráb by chtěl přidělat propagační voliéry, nejlépe za každý klub jedna voliéra.  

Je třeba obeslat kluby, aby udaly aktuální kontaktní adresy pro zasílání korespondence, a to 

do konce srpna, také je nutné obeslat kluby s tím, který z klubů bude mít zájem o vystavení 

drůbeže (kolekce u hrabavé drůbeže 1,4 a u vodní a krůt 1,2). Tyto voliéry budou posouzeny 

evropským způsobem hodnocení kmenů. Na jednání ÚVV musí být dán požadavek, aby 

jeden člen ÚOK byl členem výstavního výboru. Je třeba požádat ÚVV o zjištění počtu voliér 

na CV, oslovit v čas kluby a stanovit min. počet v případě požadavků na uspořádání klubové 

expozice (30 ks min. u vodní a krůt 15 ks). Musí se zajistit dobré krmení, podestýlka, 

mezistěny (kartony, klece, lamino). V informačním stánku by se měli střídat členové ÚOK 

CHD a posuzovatelé.  

Padl také návrh udělat i na CV krátké jednání ÚOK CHD. 



 

USNESENÍ CHD 23/4/6/1: Členem výstavního výboru bude navržen př. Hertl, který se na 

realizaci bude podílet s př. Dvořákem. 

Hlasování: PRO: VŠICHNI. 

 

USNESENÍ CHD 23/4/6/2: ÚOK CHD pověřuje předsedu ÚOK CHD pro jednání se 

slovenským předsedou ÚOK CHD pro domluvení vzájemné spolupráce.  

Hlasování: PRO – VŠICHNI. 

 

USNESENÍ CHD 23/4/6/3: Povinností posuzovatelů je požádat o souhlas ÚOK CHD 

s posuzováním na zahraničních výstavách (v souladu s platným řádem ČSCH).  

Hlasování: PRO – VŠICHNI. 

 

 

 Ad 7)  Standardová komise – návrh na změnu členů 

 

Ke dni 15. 7. 2023 zrušila ÚOK CHD Standardovou komisi z uplynulého období a bude 

jmenována nová tříčlenná Standardová komise do další schůze ÚOK CHD. 

 

 

USNESENÍ CHD 23/4/7/1: ÚOK CHD ruší Standardovou komisi z uplynulého období. 

Hlasování: PRO – VŠICHNI. 

 

USNESENÍ CHD 23/4/7/2: ÚOK CHD schválila změnu zástupce za odbornost drůbeže 

v EE (Evropský svaz chovatelů) s platností od 1. 1. 2024. 

Hlasování: PRO – VŠICHNI. 

  

Ad 8) Komise pro GZ – požadavek na kooptování zástupce za odbornost 

drůbeže 

 

USNESENÍ CHD 23/4/8/1: Na požadavek Komise pro genové zdroje (dále jen KGZ) na 

jmenování zástupce za odbornost drůbeže ÚOK CHD trvá na usnesení předchozí komise 

z důvodu, že tuto pracovní komisi nepovažuje za významnou. 

Hlasování: PRO – VŠICHNI. 

 

USNESENÍ CHD 23/4/8/2: Na příští setkání ÚOK CHD pozvat předsedkyni Rady plemenné 

knihy drůbeže, prof. Ing. Tůmovou, CSc., případně domluvit schůzku Předsedy ÚOK CHD 

s předsedkyní Rady. 

Hlasování: PRO – VŠICHNI. 

 

USNESENÍ CHD 23/4/8/3: ÚOK CHD stanovuje podmínky pro jmenování bonitérů GZ 

následovně:        

                            -     minimálně 8 let posuzovatelské činnosti 

- ve výjimečných případech aktivní chovatel daných plemen v GZ a 

zařazení chovů v NP minimálně 5 let 

- náklady spojené se školením bonitérů si hradí Kluby samy, rovněž i 

výrobu razítek a dalšího příslušenství. 



Hlasování: PRO- VŠICHNI. 

 

Ad 9)  Různé, diskuse 

  

Byl přečten dopis od př. Horáka. Ing. Dráb poté navrhl odpověď, která bude adresována 

Klubu Barneveldek. 

Dále byla zmíněna nutnost aktualizovat webové stránky do 31. 8. 2023, realizace př. Ing. 

Dráb a tajemnice sekce drůbeže.  

Proběhla diskuse, která se týkala převážně problémů na výstavách, zapisovatelů.  

Je třeba vyřešit barvu kroužků mladé drůbeže na zahraničních výstavách a EV. 

 

 Ad 10) Závěr 

  

Předseda ÚOK CHD, Ing. Dráb závěrem všem poděkoval za účast a konstruktivní jednání. 

Schůze byla ukončena v 15.01. 
  

  

                                                                                                           Ing. Zdeněk Dráb 

 

                                                                                                           Předseda ÚOK CHD 

 

 

 

  

 Zapsala – Bc. Ludmila Šilhová 
 Ověření zápisu – ověřeno po ukončení jednání všemi členy ÚOK CHD  

 Zápis – rozeslán účastníkům jednání, vyvěšen na webu ČSCH, usnesení ze zasedání budou 

zveřejněna v časopise Chovatel.   
  


